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 BASIN AÇIKLAMASI

 Türk Eczacıları Birliği Başkanı Ecz. Mehmet DOMAÇ�ın basın açıklaması şöyledir;

 �15 ve 16 Şubat 2007 tarihlerinde bazı basın-yayın organlarında yer alan �Eczane Sınırlaması Kalkıyor, Marketler de İlaç

Satılacak� yönündeki haberlerde, Sağlık Bakanlığı�nın İlaç Kurumu�nun kurulması için hazırladığı taslakta, ilacın eczaneler

dışında satılmasının önünün açıldığından, ilaçta reklam yasağının kaldırılacağından söz edilmektedir. Bu bizim Türk Eczacıları

Birliği, Eczacı Örgütleri ve eczacılar olarak kabul edebileceğimiz bir durum değildir.

 Halen yürürlükte olan 984 sayılı �Ecza Ticarethaneleriyle Sanat ve Ziraat İşlerinde Kullanılan Zehirli ve Müessir Kimyevi

Maddelerin Satıldığı Dükkânlara Mahsus Kanun" ile 1262 sayılı "İspençiyari ve Tıbbi Müstahzarlar Kanunu" söz konusu

hizmetleri düzenleyen yasalardır. İlacın eczaneler dışında satılması ve reklamının yapılması bu yasaların kaldırılması ya da

yeniden düzenlenmesiyle mümkün olabilir.

 Başlarda, 984 ve 1262 sayılı yasaların yürürlükten kaldırılması öngörülse de, şu anda böyle bir durum kesinlikle söz konusu

değildir. Her iki yasanın da kaldırılması demek, ilaçla ilgili her türlü tasarrufun da kaldırılması anlamına gelmektedir. Bu da

kabul edebileceğimiz bir durum değildir.

 İlaç stratejik bir üründür ve sağlık ürünü olarak ilacın bir sağlık kurumundan alınması gerekmektedir. İlaçla ilgili her türlü

bilginin ilacın uzmanı olan kişilerden sağlanması, hasta-eczacı ilişkisinin ortadan kaldırılmaması ile mümkündür. Çünkü ilaç

temel bir sağlık ürünü olarak vatandaşın(hastanın) en az bilgi sahibi olduğu bir üründür. İlaca olan talebi,  reklamla market

raflarına taşıyarak oluşturamayız. Bu sağlıksızlığa yol açar. İlacı ciddi bir danışmanlık hizmetiyle birlikte eczanelerden almak

yerine, ticari bir meta olarak market raflarına taşımak, insan sağlığını tehdit eder. Böyle bir uygulamayı da kabul etmemiz

mümkün değildir.

 Sağlığın en temel insan haklarından birisi olduğunu savunan meslek grubu olarak, ilacın rekabete açılmaması, ilaca erişimin

önündeki her türlü engellerin kaldırılması, yurttaşların en hızlı ve sağlıklı bir ilaç hizmeti alması bizim hep savunageldiğimiz bir

olgudur.

 Oysa, eczacıların verdikleri ilaç hizmetinde hiçbir sıkıntının yaşanmadığı ve verilen hizmetin belli bir sisteme oturtulduğu bir

dönemde, bu tür kavramların ortaya atılması bizleri son derece  rahatsız etmektedir. Dolayısıyla basında yer alan ve bir kaos

ortamı yaratabilecek bu tür haberlerin kasıtlı olduğu görüşündeyiz. Bunlara itibar etmiyoruz.

 Sağlık Bakanlığı İlaç ve Eczacılık Genel Müdürü Dr. Mahmut Tokaç da, dün yaptığı basın açıklamasında bu tür haberlere

değinerek 984 sayılı kanun ile 1262 sayılı kanunun yürürlükten kaldırılmayacağını, ilaçların market raflarına taşınmayacağını,

ilaçlar için uygulanan reklam yasağının da kaldırılmayacağını bildirdi.

 Bizler de sağlık hizmeti veren bir meslek örgütü olarak, Sayın Tokaç�ın bu konudaki açıklamalarını doğru buluyoruz.

 Bu tip uygulamalara hiçbir zaman izin vermeyeceğimizin de altını bir kez daha çiziyoruz. �

 Basına ve kamuoyuna duyurulur.

 EK: Dr. Mahmut Tokaç�ın 15 Şubat 2007 tarihinde yaptığı basın açıklamasının tam metni ekte yer almaktadır.

 TÜRK ECZACILARI BİRLİĞİ
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